
PROTOKÓŁ  NR 22 

z posiedzenia Komisji Rewizyjnej z dnia 17 maja 2023 r. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

2. Ocena sprawozdania z wykonania budżetu za 2022 rok. 

3. Ocena sprawozdania finansowego za 2022 rok. 

4.Wypracowanie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta 

Świdwin absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok 

5. Zakończenie posiedzenia komisji. 

Ad.! 

Posiedzenie komisji o godz. 8:05 otworzyła Przewodnicząca Komisji B. Bujak. Obecnych na 
posiedzeniu było 5 członków komisji. Nieobecni członkowie komisji- radni Ł. Paśk i 
J. Siwek. 

Ad. 2 i 3 

Przewodnicząca Komisji zwróciła się  do Burmistrza o zreferowanie sprawozdania 
z wykonania budżetu za 2022 rok. 

Pani Skarbnik M. Grad przedstawiła informację  na temat sprawozdania z wykonania 
budżetu za 2022 r. - załącznik do protokołu nr 1. 

O godz. 8:08 na salę  obrad wszedł  radny Ł. Paśk. 

Przewodnicząca Komisji zapytała czy Burmistrz jest zadowolony z budżetu za 2022 rok? 
Osiągnął  zamierzone cele? Przewodnicząca dodała, że sama ubolewa nad ulicą  Spółdzielczą. 

Burmistrz Miasta P. Feliński odpowiedział, że mimo trudnych lat, oceniając niekorzystne 
czynniki niekorzystne budżet jest w dobrej sytuacji. Zadowolony jest najbardziej z tego, że 
mimo trudnej sytuacji nie musiał  zaciągnąć  kredytu. Inwestycje są  na bardzo wysokim 
poziomie -14 mln. Ogólna suma inwestycji to 21 milionów. Chodnik przy Lipowej nie został  
zrealizowany, ale jest to inwestycja powiatu. Starostwo ubiega się  o dofinansowanie z urzędu 
wojewódzkiego ijeśli pozyska środki, to temat będzie realizowany. 

Inwestycje, które zaczęły się  w tamtym roku, a zakończenie jest w tym roku - most na Redze 
z inwestycją  ulicy, inwestycja bardzo trudna na ponad 5 mln zł, realizowana przez 1,5 roku. 
Problemem jest to, że za mostem jest bardzo wąska droga. Plan zagospodarowania 
przestrzennego z 2005-2006 nie przewidywał  jej poszerzenia. Droga będzie poszerzona, po 
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zakończeniu prac nad planem zagospodarowania przestrzennego. Będzie tam zmiana 
organizacji ruchu. Ze względu na tą  wąska drogę, będzie ruch wahadłowy i pierwszeństwo 
będą  mieli kierowcy z ulicy Łokietka. Większe inwestycje z zeszłego roku to 
termomodemizacja SP nr 3, budynek MOPS i budynek urzędu miasta, przebudowa ulic na 
osiedlu „Cztery pory roku", SIM (2 mln dofinansowania), przebudowanie szkoły nr 3 i 2, 
likwidowanie barier dostępności. 

Ulica Broniewskiego - przebudowa jest wiązana z przebudową  wodociągu przez ZUK. 
Wodociąg jest przedwojenny. Środki są  zabezpieczone w tegorocznym budżecie. Aplikujemy 
też  o dofinansowanie. 

Przewodnicząca Komisji zapytała o wieżę  Bismarcka. 

Burmistrz odpowiedział, że pierwszym elementem było zabezpieczenie dachu. Kolejnym 
elementem jest elewacja i jej zabezpieczenie. Całość  remontu teraz to będzie około 5 mln., 
dlatego tą  inwestycję  musimy rozbijać  to na etapy i lata. 

Burmistrz dodał, że w 2018 roku płynność  miasta była zagrożona. Stanęliśmy przed 
problemem zamykania szkół, oświata się  nie spinała. Kwestia spłaty zadłużenia, 90% 
środków, nie było możliwości inwestowania. Ten okres 4 lat, był  dosyć  dobry. Mamy jeden 
z najniższych podatków w regionie, cieszy spłata zadłużenia ponad 6 mln przez trzy lata. 

Problemem są  ceny nośników energii, modernizacja oczyszczalni ścieków (30 mln), kwestia 
dopłat do węgla. 

Przewodnicząca Komisji zapytała o dochody z podatku PIT w porównaniu do 2021 roku. 

Burmistrz odpowiedział, że były wyższe o 200 tys. A. 

Radny E. Fryszkowski zapytał  czy wieża będzie udostępniona czy będzie to wieża 
widokowa? Radny dodał, że budżet został  wykonany bardzo dobrze. Radny powiedział, żeby 
komisja wystąpiła do Rady o podwyższenie wynagrodzenia Burmistrzowi. W dalszej części 
radny zapytał  jak wygląda przebudowa w Szkole Podstawowej nr 2? 

Burmistrz odpowiedział, że wynagrodzenie ma na takim poziomie, że jemu wystarcza. 
Odnośnie wieży, to marzeniem jest żeby wieża była dostępna, a więc czeka nas przebudowa 
schodów, wewnętrzna elewacja, przebudowa balkonów, odbudowa misy ogniowej, remont 
elewacji. 

Remont szkoły - szukamy możliwości pozyskania środków zewnętrznych. Chcemy tam żeby 
powstały oddziały żłobkowe i przebudować  tam sieć  dróg. Dostaliśmy 3,1 mln. Z tego 1,8 
będzie na dwa oddziały żłobkowe dla 46 dzieci. Teraz szukamy środki na oddział  
przedszkolny. 

Radny M. Dereń  zapytał  o zaległości podatkowe, ściągalność  na koniec roku? Czy 
Burmistrz planuje jakieś  dofinansowanie dla ZUK? 
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Pan A. Rewiński Sekretarz Miasta odpowiedział, że ZUK ma 2 mln funduszu zapasowego 
i wszelkie straty spółka pokrywa z tego kapitału. MEC ma ponad 3 mln, a ZUK 2 mln. 

Burmistrz odpowiedział, że mamy dwa sposoby pomocy spółce albo dokapitalizować  
spółkę  poprzez zwiększenie udziałów albo poprzez umorzenie podatku. Burmistrz dodał, 
że będzie uczulał  prezesa aby sięgał  po środki zewnętrzne. Jako miasto też  będziemy starali 
się  sięgnąć  po środki, być  może do nowego rozdania środków z „Polskiego Ładu". 

Kwestia modernizacji oczyszczalni, kwestia fotowoltaiiiki, kwestie pracownicze - to 
problemy ZUK. 

W MEC- u będzie problem z cenami nośników, które będą  wyższe. 

Radny M. Dereń  zapytał  o plany w kwestii obiektów sportowych. 

Burmistrz dodał, że PW Relax - to studnia bez dna. Stadion będzie modernizowany, ale 
rezygnujemy z budowy budynku, bo to duży koszt. Będzie budowa parkingu i bieżni. Chcemy 
też  pomyśleć  o kwestii termomodernizacji basenu. 

Radny J. Konat zapytał  o remont SP nr 4. 

Burmistrz powiedział, że mamy wysoki wskaźnik ściągalności94%, w stosunku do innych 
samorządów, jest to bardzo wysoko. W mieszkaniówce mieliśmy spadek od kilku lat. Teraz 
jest mały problem, bo straciliśmy kontrolę  nad 500 plus, teraz jest realizowane przez ZUS. Są  
teraz realizowane ugody i inne formy, żeby zmniejszyć  to zadłużenie. Też  są  eksmisje, 
ponieważ  są  takie osoby z których nie jesteśmy w stanie ściągnąć. 

W kwestii SP nr 4 Burmistrz odpowiedział, że jesteśmy po etapie przetargu przed 
podpisaniem umowy. Jest to inwestycja na ponad 5 mln. Oprócz kuchni i jadalni będzie 
remont dachów, przebudowa sali gimnastycznej, przebudowa rotundy, przebudowa balkonu 
na sali sportowej. 

Skarbnik dodała, że największe zadłużenie jest na funduszu alimentacyjnym. 

Przewodnicząca Komisji o godz. 9:05 ogłosiła przerwę  na zaopiniowanie wniosku. 

Ad.4 

Przewodnicząca Komisji odczytała treść  wniosku Komisji Rewizyjnej w kwestii udzielenia 
Burmistrzowi Miasta Świdwin absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2022. 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała pozytywnie wniosek w kwestii udzielenia 
Burmistrzowi Miasta Świdwin absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2022. 
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Ad. 5 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej o godz. 9:47. 

Protokołowała: 	 Przewodni ą4a Komisji: 
t1J 

M. Tyszcz 	 Barbara\Bujak 
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